
VIII kadencja

ZAPIS STENOGRAFICZNY 

Wspólne posiedzenie 
Komisji Samorządu Terytorialnego 

i Administracji Państwowej (79.) 
oraz Komisji Środowiska (43.) 

w dniu 30 stycznia 2013 r.



Zapis stenograficzny jest tekstem nieautoryzowanym.

Porządek obrad: 

1. Rozpatrzenie wniosków zgłoszonych na 26. posiedzeniu Senatu do ustawy o zmia-
nie ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach.



(Posiedzeniu przewodniczy przewodnicząca Komisji 
Środowiska Jadwiga Rotnicka)

Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka:
Szanowne Panie, czy jest kworum w przypadku jednej 

i drugiej komisji?
(Głos z sali: Tak.)
Dziękuję.
Panie i Panowie Senatorowie!
Otwieram wspólne posiedzenie Komisji Samorządu 

Terytorialnego i Administracji Państwowej oraz Komisji 
Środowiska celem rozpatrzenia poprawek złożonych w cza-
sie debaty senackiej.

Zestawienie poprawek zostało państwu dostarczone. 
Czy są jakieś uwagi do tej poprawki?

Może Biuro Legislacyjne?
Bardzo proszę.

Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu 
Mirosław Reszczyński:
Szanowni Przewodniczący! Wysokie Komisje! Szanow-

ni Państwo!
Biuro chciałoby jedynie podkreślić, jeśli chodzi o po-

prawkę wniesioną do omawianej ustawy, że poprawka ta 
w opinii Biura wykracza poza zakres regulacji ustawowej 
przekazanej z Sejmu do Senatu, ta kwestia nie powinna być 
przedmiotem poprawki senackiej. Dziękuję.

Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka:
Dziękuję bardzo.
Wobec tego, proszę państwa…
(Wypowiedź poza mikrofonem)
Bardzo proszę, pan senator Słoń.

Senator Krzysztof Słoń:
Mam pytanie dotyczące sformułowania w lit. b. „Gmina 

może udzielić zamówienia na odbieranie odpadów komu-
nalnych od właścicieli nieruchomości (…) w sposób bez-
pośredni”. Czy takie określenie funkcjonuje? Pytam o to, 
bo w pozostałych punktach używamy słowa „przetarg”, 
a zatem chodzi o coś związanego chociażby z funkcjo-
nującą ustawą o zamówieniach publicznych. Czy to jest 
poprawne określenie czynności, która miałaby być wyko-
nana przez gminę?

Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka:
Dziękuję bardzo.
Na to pytanie odpowie najprawdopodobniej legislator, 

ale proszę zapytać również wnioskodawcę, bo wniosko-
dawca będzie umiał się do tego ustosunkować.

Senator Krzysztof Słoń:
Pytanie kieruję do kogoś, kto może na nie odpowie-

dzieć.

Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka:
Proszę, Panie Legislatorze.

Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu 
Mirosław Reszczyński:
Chciałbym jedynie zwrócić uwagę na to, iż regulacja 

dodawanego ust. 1a w ust. 1 w art. 6d odnosi się do sytuacji, 
że gmina przekazywałaby odbieranie odpadów komunal-
nych w trybie bezprzetargowym, a więc tutaj mówimy… 
Ten przepis akurat zezwala na przekazywania wykonywa-
nia działalności w zakresie odpadów komunalnych w trybie 
bezprzetargowym.

(Brak nagrania)

Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka:
Przepraszam, Panie Przewodniczący, proszę do pro-

tokołu…

Senator Janusz Sepioł:
Pytanie dotyczyło tego, czy należy użyć sformułowania 

„w trybie bezprzetargowym”. Czy jest to ekwiwalent sfor-
mułowania „w sposób bezpośredni”? Czy to jest czytelne? 
Czy to jest sformułowanie, które w ogóle istnieje w obiegu 
prawnym?

Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu 
Mirosław Reszczyński:
Szanowny Panie Przewodniczący, pod względem redak-

cyjnym Biuro nie wnosiło zastrzeżeń do tej poprawki i nie 
ma zastrzeżeń do tego sformułowania. W naszej opinii to 
oddaje intencje wnioskodawców.

(Początek posiedzenia o godzinie 16 minut 20)
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Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka:
Dziękuję bardzo.
Czy są jeszcze jakieś pytania?
Skoro nie, proszę państwa, to zgodnie z drukiem, który 

mam przed sobą, komisja przystąpi do głosowania.
Pierwszy, jako najdalej idący, jest wniosek o przyjęcie 

ustawy bez poprawek.
Kto z państwa senatorów jest za przyjęciem ustawy, 

proszę o podniesienie ręki? (9)
(Głos z sali: Bez poprawek.)
Bez poprawek.

Kto jest przeciw? (8)
Kto wstrzymał się od głosowania? (0)
Stwierdzam, że wniosek uzyskał poparcie większości.
Wobec tego w sprawozdaniu komisji zostanie zawarte 

to, że komisje proszą Wysoką Izbę o przyjęcie ustawy bez 
poprawek.

Dziękuję państwu bardzo.
Sprawozdawcą w dalszym ciągu będę ja, czyli Jadwiga 

Rotnicka.
Zamykam wspólne posiedzenie obydwu komisji. 

Dziękuję bardzo.
 
 

(Koniec posiedzenia o godzinie 16 minut 24)
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